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Primátor 
(z)odpovídá

Zeptejte se

Své dotazy primátorovi Petru Ryškovi 
nám zastílejte na adresu: 

dawidowicz@jihlavske-listy.cz. 

Dopisy za 300 tisíc, ale jen jednou 
JN: Do schránek lidí přichá-

zí dopisy k zaplacení odpadu, ale 
každému v rodině dopis zvlášť. 
Čtyřčlenná rodina žijící v jednom 
bytě tedy dostala čtyři dopisy. 
Není to plýtvání papírem i peně-
zi? O kolik víc to stálo a je za to 
někdo odpovědný? 

Primátor P. Ryška: Letošní roze-
slání informačních dopisů k zapla-
cení odpadu, které má na starosti 
ekonomický odbor magistrátu, je 
opravdu nestandardní. Bylo vyvo-
láno změnou zákona o místních 
poplatcích. 

Současná právní úprava již nezná 
institut společné platící osoby. Nel-
ze tedy již platit poplatek za více 
osob pod společným variabilním 
symbolem. 

V důsledku této změny ekono-
mický odbor magistrátu každému 
poplatníkovi přidělil nový jedineč-
ný variabilní symbol, který slouží k 
přiřazení platby k osobnímu daňo-
vému účtu konkrétního poplatní-
ka.

Za účelem informování poplat-
níků o přidělení nového variabil-
ního symbolu pro platbu poplatku 
bylo třeba zaslat poplatníkům tento 
variabilní symbol spolu s ostatními 
platebními údaji. 

Správce poplatku dlouhodobě 
apeloval na občany, aby za účelem 
informování o splatnosti poplat-

ku sdělili svoji e-mailovou adresu. 
Poplatníkům, kteří správci poplat-
ku svoji e-mailovou adresu sdělili, 
byly informace k platbě poplatku 
zasílány prostřednictvím e-mailu, 
ostatním poplatníkům jsou zasílány 
dopisy v listinné podobě na adresu 
pobytu uvedeného v evidenci oby-
vatel. 

Vzhledem k vysokému počtu 
zasílaných informačních dopisů 
(každoročně desítky tisíc) probíhá 
jejich zpracování hromadně a auto-
matizovaně, a to prostřednictvím 
služby hybridní pošta České pošty. 

Z důvodu automatizovaného 
zpracování dopisů (tisk a vložení 
do obálky), jak bylo popsáno výše, 
nebylo možné zaslat informační 
dopisy pro více poplatníků v jedné 
obálce, neboť strojové zpracování 
dopisů nedokáže identifikovat čle-
ny jedné domácnosti či rodiny. 

Od příštího roku již budou infor-
mace o splatnosti poplatku spolu s 
údaji k jeho úhradě zasílány výluč-
ně e-mailem, a město tedy již nebu-
de vynakládat žádné další finanč-
ní prostředky na tisk a rozesílání 
dopisů v listinné podobě. 

Poplatníci, kteří mají zájem být 
i v příštích letech informováni o 
splatnosti poplatku, byli v dopi-
sech požádáni o zaslání e-mailové 
adresy na uvedené kontakty správ-
ce poplatku.

Letošní informování občanů tedy 
stálo cca o 300.000 Kč více, ale tak-
to listinnou formou již naposledy.   

Lidé si velmi stěžovali na dlou-
ho neposečené plochy. Předpo-
kládáte, že se to bude opakovat, 
nebo již bude sečení fungovat ke 
spokojenosti? 

Letošní sečení trávy v Jihlavě mě i 
kolegy trápí a intenzivně tuto pro-
blematiku řešíme. 

Po soustavném upozorňová-
ní právníků, že se tato služba musí 
soutěžit a nemůže se dát napřímo 
SML, se již minulé vedení města 
rozhodlo na doporučení odboru 
životního prostředí použít dyna-
mický nákupní systém. To zname-
ná, že město je rozdělené na oblas-
ti a každá oblast se na každou seč 
soutěží zvlášť. 

Problém nastal, když se do výbě-
rového řízení na první seč většina 
firem, přihlášených do tzv. matky, 
o zakázky nepřihlásila a většinu 
oblastí vyhrála jediná firma, která 
bohužel ale sečení nestíhala.

Mezi první a druhou sečí tedy 
proběhly konzultace mezi magis-
trátem a firmami přihlášenými do 
matky, za jakých podmínek by se 
do dalších sečí přihlásily. 

Na základě těchto schůzek se 
podmínky upravily a na druhou seč 
se již firmy do výběrových řízení 
začaly hlásit. Do zakázek na většinu 
oblastí se nyní hlásí minimálně pět 
zájemců. Proto věřím, že se již nyní 
situace výrazně zlepší. 

Během července bude dokončeno 
druhé sečení a na radě města 27. 7. 
situaci znovu probereme a vyhod-
notíme.


